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Dnes si můžete přečístVážení spoluobčané, 

minulý týden a zejména víkend, patřily 
v našem městě oslavám a připomenutí si výro-
čí listopadových událostí z roku 1939 a 1989. 
V pondělí 11. 11., v Den válečných veteránů, 
jsme společně se zástupci Muzea jižního Pl-
zeňska p. o. a za účasti krojovaných složek 
našich sokolů se slavnostními prapory, položili 
květiny k památníku padlých vojáků na Hra-
dišti. Ve čtvrtek patřil sál Lidového domu již 
24. ročníku koncertu „Z vlastních zdrojů“. I tato 
tradiční akce se nesla v duchu připomenutí si 
tohoto výročí. Na páteční odpoledne byl v naší 
základní škole připraven pestrý a velmi pěkný 
program jako vzpomínka na obě listopadová 

výročí. Členové učitelského sboru i žáci, při-
spěli svými hudebními vystoupeními k příjem-
né atmosféře této akce, která byla zakončena 
vypuštěním balónků svobody. 

V hlavní den oslav, v neděli 17. 11., v areálu 
zámku na Hradišti, proběhl již 7. ročník Běhu 
17. listopadu. Tuto sportovní akci organizuje 
Sokol Blovice ve spolupráci s Muzeem jižního 
Plzeňska p. o. Počasí bylo k běžcům poměrně 
příznivé a opět se soutěžilo o mnoho hodnot-
ných cen a pohárů. Souběžně s během byla 
slavnostně zahájena výstava připomínající 
listopadové události roku 1989 v Blovicích. 
Autorem výstavy je Mgr. Michal Červenka 
z Muzea jižního Plzeňska p. o. Velmi zajíma-
vá expozice doplněná dobovými fotografiemi 
pana Milana Navrátila je pro všechny zájem-
ce přichystána ve výstavní síni vedle kaple 
sv. Ondřeje. 

Organizátorům všech vzpomínkových 
akcí, kterých jsme se s místostarostou Mi-
chalem Hodkem a dalšími radními zúčastnili, 
bych chtěl srdečně poděkovat. Zasloužili jste 
se o velice důstojné připomenutí si naší SVO-
BODY a DEMOKRACIE. Zvlášť bych chtěl 
poděkovat paní ředitelce ZUŠ, paní Mgr. Evě 
Tupé a jejím kolegů, za hudební a pěvecký 
doprovod. Podrobnosti o zmíněných akcích 
naleznete uvnitř čísla BN.

Nedělní odpoledne od 15.00 hod potom tra-
dičně patřilo pietnímu aktu u památníku obětem 
totalitních režimů. Na vzpomínce organizova-
né městem Blovice jsme společně zazpívali 
naší státní hymnu a položili krásný věnec při-
pomínající 30 let svobody nás všech. 

Závěrem mi dovolte, abych Vás již 
s předstihem pozval na zajímavé akce, které 
se budou v čase adventním konat v našem 
městě. První z nich, Rozsvícení vánočního 
stromečku je přichystána již na příští pátek. 
Více v letáčku ADVENT A VÁNOCE V BLO-
VICÍCH.

Bc. Robert Zelenka, 
starosta města

• Slovo starosty

• Pozvánka na advent a Vánoce  
v Blovicích

• Zelená a modrá infrastruktura 
města Blovice

• Informace správního oddělení 
MěÚ Blovice

• Upozornění na novou povinnost 
pro chovatele a majitele psů

• V Blovicích se slavil Den veteránů

• Běh 17. listopadu 2019

• V ZŠ Blovice vzpomínali  
na listopadová výročí

• Pozvánky na kulturní akce

• Informace ze sportu

Dnes sI můžete přeČíst

slovo staRosty
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ZPráVy
z Městského kulturního střediska 

Blovice

NADCHáZEJÍCÍ AKCE:
22. 11. Kurz tance a společenské 
  výchovy – 9. lekce
28. 11. Taneční podvečer 
  s V. Žákovcem
29. 11. rozsvícení vánočního 
  stromečku na náměstí
29. 11. Kurz tance a společenské 
  výchovy – 10. lekce
  3. 12.  Karel Plíhal – recitál
  6. 12. Kurz tance a společenské 
  výchovy – Závěrečná
11. 12. Setkání seniorů
13. 12. Maturitní ples – Oktáva
18. 12. Zpívání koled na náměstí
28. 12. Odyssea

Aktuální předprodeje vstupenek:
  3. 12. Karel Plíhal – recitál

Muzikál Čarodějka se uskuteční dne 
15. 2. 2020 (od 14.00 h). Cena vstupenky 
799 Kč, doprava 300 Kč. Prosím účastní-
ky o zaplacení do 30. 11. 2019 v kance-
láři MKS LD Blovice každé PO a ST od 
7.00 do 17.00 h.

Kvítek Mandragory – 23. 5. 2020 od 
14.00 h. Volná místa, cena 799 Kč / vstu-
penka + 300 Kč / doprava.
Muzikál se uskuteční v případě zájmu. 

Bližší informace o dalších plánovaných 
akcích najdete na našich stránkách:
www.lidovydumblovice.cz a www.fa-
cebook.com/ldblovice 
Tel.: 371 522 236, 737 740 174, mail: 
info@ldblovice.cz

Václav Podroužek

KultuRní 
okénko

Den otevřených Dveří 
na přestupním teRmInálu 

– pRezentaČní jízDy autoBusu aRRIva

V neděli 1. 12. 2019 se bude ko-
nat pro širokou veřejnost od 12.30 
do 13.30 h malý den otevřených 
dveří na přestupním terminálu 
v Sýkorově ulici v Blovicích. Ná-
vštěvníci se mohou seznámit s do-
končovanou proměnou této části 
města. Při této příležitosti se usku-
teční prezentační návštěva auto-
busu společnosti ARRIVA. Přijďte 
se seznámit s novým dopravcem 
v Plzeňském kraji, který nabízí 
mnoho pracovních uplatnění. Těšit 
se můžete na program pro děti i dospělé. 
Malé občerstvení zajištěno!

Srdečně zve město Blovice 
a spol. ARRIVA STŘEDNÍ ČECHY s.r.o.
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zelená a moDRá 
InfRastRuKtuRa města BlovIce

výtah z jeDnání RaDy města BlovIce

Starosta města Robert Zelenka 
a Ing. Klára Salzmann, Ph.D. pode-
psali 12. 11. 2019 smlouvu o dílo na 
vypracování studie proveditelnos-
ti Zelená a modrá infrastruktura 
města Blovice. Vedení města se 
rozhodlo jako jedno z prvních měst 
této velikosti v ČR reagovat na kli-
matické změny. Cílem našich myšle-
nek je lépe využít potenciál zelených 
ploch na území Blovic a v okolní 
krajině (zelená infr.) a změnit způsob 
hospodaření s dešťovou vodou (mod-
rá infr.). Všechny tyto faktury ovliv-
ňují významně kvalitu života našich 
občanů. Studie proveditelnosti bude jako 
koncepční dokument projednán s odbor-

nou i širokou veřejností v průběhu první 
poloviny roku 2020.

Město Blovice již v minulosti s paní 
Klárou Salzmann spolupracovalo. 
Máme vytvořenu Územní studii krajiny 
ORP Blovice podpořenou prostředky 
EU. V současné době tvoří pro měs-
to projektové zadání pro vytvoření 
Územního systému ekologické stabi-
lity (ÚSES) pro území ORP Blovice. 
Paní Salzmann je předně uznávanou 
osobou ve svém oboru, je autorizova-
ným krajinářským architektem a auto-
rizovaným projektantem ÚSES. Žije 
v blízkém Chyníně u Nových Mitrovic.

Ing. Michal Hodek, 
místostarosta města Blovice

rM 14. 10. 2019
Rada města schválila zrušení ve-

řejné zakázky malého rozsahu na 
vývoz separovaného odpadu v letech 
2020–2021, protože jediný uchazeč, 
který se přihlásil, nesplnil podmínky za-
dání. Z těchto důvodů bude muset být 
vyhlášena opětovně veřejná zakázka. 
Podlimitní VZ na vývoz separovaného 
odpadu v letech 2020–2022 bude admi-
nistrovat spol. MAZEPPA s.r.o. za cenu 
24.500 Kč bez DPH. Byla schválena ce-
nová nabídka spol. PROSTROM Bohe-
mia s.r.o. na prořez stromů v aleji u ná-
honu na Hradišti za cenu 211.226 Kč bez 
DPH. Firma FINAL KOM s.r.o. provede 
opravu chodníku u bytového domu Pod 
tratí 831–832 za cenu 100.000 Kč bez DPH. 
Rada města Blovice schválila rovněž nabíd-
ku firmy SBS group s.r.o. na opravu střechy 
DPS Blovice za cenu 303.668 Kč bez DPH. 
Byl schválen dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo 
s Ing. Václavem Huclem na posunutí termí-
nu vypracování PD nové obytné zóny „za 
valem“. Rada prodloužila funkční období ře-
ditelce ZUŠ Blovice. Byl schválen pronájem 
ordinace praktického lékaře v budově polikli-
niky od 1. 1. 2020 společnosti Praktický lékař 
Blovice s.r.o. zast. paní MUDr. Hodinovou. 
Rada města rozhodla o zadání vypracování 
PD k plánu územního systému ekologické 
stability (ÚSES) Ing. Kláře Salzmman, Ph.D. 
Rada schválila výsledek zadávacího řízení 
„Dodávka zemního plynu 2020–2021“ s tím, 
že dodavatelem bude Pražská plynárenská, 
a.s. za cenu 2.514.500 Kč bez DPH. Rada 
města přidělila byt č. 24 v DPS Vlčice. 

rM 6. 11. 2019
Rada města Blovice schválila cenovou 

nabídku firmy Jiří Šubrt – ZAOME na vý-
měnu plynového kotle v objektu Blovice, 

Hradišťská 148 za částku 79.610 Kč bez 
DPH. Dále byla schválena cenová nabíd-
ka Ing. Václava Chvátala na vypracování 
studie zásobování pitnou vodou pro místní 
část obce Vlčice za cenu 25.100 Kč. Rada 
neschválila nabídku firmy Ladislav Kincl, 
LAKI na pořádání novoročního ohňostroje 
v Blovicích, za cenu 49.000 Kč bez DPH. 
Byla projednána a schválena nabídka 
Ing. Kláry Salzmann, Ph.D. na vypracová-
ní studie proveditelnosti „Zelená a modrá 
infrastruktura města Blovice“, za cenu 
247.000 Kč bez DPH. Ing. Sládek Václav, 
VS – projekt, provede na základě rozhod-
nutí RM vypracování projektové doku-
mentace pro společné řízení „Přístavba, 
nástavba a stavební úpravy objektu Ame-
rická 88, Blovice“, za cenu 78.930 Kč. 
František Topinka bude provádět výkon 
technického dozoru na stavbě „Blovice 
– Raušarovy sady – oprava komunikací 
– rozšíření“ za cenu 15.000 Kč. Dále byly 
na programu cenové nabídky firmy Miro-
slav Lodl, LMSTAV.cz. Na akci „Stavební 

úpravy školní dílny“ v Základní škole 
Blovice činí cena 206.032,17 Kč bez 
DPH. Provedení stavebních prací 
na akci „obnova vodovodní přípojky 
před prodejnou v ulici 5. května“ bude 
stát 38.700 Kč bez DPH. A do třetice 
provedení stavebních a montážních 
prací na Základní škole má hodno-
tu 36.450 Kč bez DPH. Rada města 
Blovice schválila Dodatek č. 1 ke 
smlouvě o dílo mezi městem Blovice 
a firmou BP STAVBY CZ s.r.o na akci 
„Blovice – autobusové nádraží, Sýko-
rova ulice – stavební práce“ spočívají-
cí v navýšení ceny a posunutí termínu 
dokončení díla na 6. 12. 2019. 

Velkým tématem bylo projednání 
vydávání Blovických novin v roce 2020. 
Rada schválila vydávat BN jako měsíčník, 
distribuce bude zdarma formou více vý-
dejních míst při nákladu do 1.500 výtisků. 
Rada města schválila dále VIII. rozpočto-
vou úpravu v roce 2019. Dále byla schvá-
lena cena vodného a stočného na rok 
2020, dle předloženého návrhu spol. ČE-
VAK a.s. Cena se zvyšuje pouze o 29 ha-
léřů u pitné vody a 85 haléřů u stočného 
(bez DPH). Navíc vlivem snížení sazby 
DPH na 10 % se cena vody během roku 
nepatrně celkově sníží. 

Dále v rámci obou jednání rada projed-
nala a schválila několik majetkoprávních 
bodů (věcná břemena, pronájmy, prodeje) 
a další většinou formální úkony.

Pozn.: plné znění usnesení naleznete 
na webových stránkách města

Ing. Michal Hodek, 
místostarosta města Blovice
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InfoRmace spRávního oDDělení měÚ BlovIce

upozoRnění na novou povInnost 
pRo chovatele a majItele psů

Vážení spoluobčané !
V několika příštích číslech Blovických no-

vin bychom Vám chtěli zprostředkovat nové 
informace ohledně vydávání občanských 
průkazů a cestovních dokladů. I když jsou 
v dnešní době všechny základní informace 
dostupné na internetových stránkách přísluš-
ných úřadů, přesto jsou stále aktuální telefo-
nické či osobní dotazy na tuto problematiku. 
Proto usuzujeme, že by mnozí z Vás uvítali 
stručné informace i v našich novinách. 

Kam a kdy pro občanský průkaz
Občan, který dosáhl věku 15 let a má 

trvalý pobyt na území České republiky je 
povinen mít občanský průkaz. Občanský 
průkaz může mít i občan, jehož svépráv-
nost byla omezena. Věková hranice pro 
vydání již není omezena, tzn. zhotovuje se 
i novorozencům, pokud zákonní zástupci 
potřebují s dítětem vycestovat v rámci 
EU nebo starším dětem k prokázání jejich 
totožnosti. Zapisování nezletilých dětí do 
OP a CD rodičů je již zrušeno. Při cestová-
ní do zahraničí musí mít každý občan (tzn. 
i dítě) vlastní cestovní doklad.

Každý občan si musí včas požádat o vý-
měnu OP. Pokud končí platnost, výměna 
je bezplatná, podání žádosti je možné až 
6 měsíců před skončením platnosti. Stejně 
je nutná výměna při změně stavu, trvalého 
pobytu, změně podoby, poškození. Při ztrátě 
OP je nutné co nejdříve nahlásit ztrátu do-
kladu na kterékoliv matrice či ORP. 

Občanské průkazy (dále e-OP) vydává:
• e-OP ve standartní lhůtě do 30 dnů 

vydává kterýkoliv Obecní úřad obce 
s rozšířenou působností (dále ORP), 
v hlavním městě Praze úřad městské čás-
ti určený Statutem hlavního města Prahy, 
u něhož občan podal žádost o jeho vydání. 

• e-OP vydávané do 5 pracovních 
dnů vydává kterýkoliv OrP i Ministerstvo 
vnitra (dále MV). 

• e-OP vydávané do 24 hodin lze pře-
vzít výhradně na MV – o takto zrychleně 
vydávané občanské průkazy lze zažádat 
jak u OrP (v hlavním městě Praze u úřadů 
městské části Praha 1 až 22), tak i přímo 
u MV.

Typy vydávaných občanských průkazů:
Občanské průkazy se strojově čitel-

nými údaji a s kontaktním elektronickým 
čipem (dále jen e-OP) jsou vydávány 

• občanům mladší 15 let s dobou plat-
nosti na 5 let,

• občanům starším 15 let s dobou plat-
nosti na 10 let; 

• občanům starším 70 let je občanský 
průkaz vydáván s platností na 35 let.

Občanské průkazy bez strojově čitel-
ných údajů jsou stále vydávány, ale pouze 
v zákonem stanovených případech. Všech-
ny typy občanských průkazů lze použít 
jako cestovní doklad do států Evropské 
unie. MV však nedoporučuje používat ob-

čanské průkazy s oddělenou vyznačenou 
částí (s odstřiženým rohem) z důvodu změny 
údajů zapisovaných do OP, protože odstřiže-
ní rohu by v případě prokazování totožnosti 
držitele ve státě EU mohlo být považováno 
za vyznačení neplatnosti občanského prů-
kazu nebo za jeho poškození.

Při vyřizování žádosti o e-OP občan ne-
vyplňuje žádost ani nepředkládá fotografii. 
Žádost je po kontrole údajů vytištěna přímo 
na přepážce, současně se pořídí digitalizo-
vaná podoba občana a jeho vlastnoruční 
podpis. 

K žádosti o vydání občanského průkazu 
je třeba předložit v běžných případech:

• občanský průkaz nebo např. rodný list 
při vydání prvního OP nebo CD 

• doklady prokazující oprávněnost k po-
dání žádosti zákonným zástupcem za obča-
na mladšího 15 let, například: rodný list, OP 
zák. zástupce 

V Blovicích vydává OP správní oddě-
lení Městského úřadu Blovice, Hradišť-
ská 271.

Bližší informace lze získat na telefon-
ních číslech: 371 516 133, 371 516 140, 
371 516 172, 371 516 182

Hana Brejchová
vedoucí správního oddělení MěÚ Blovice

Vážení chovatelé a přátelé psů, upozor-
ňujeme všechny na novou povinnost, která 
vstoupí v platnost od 1. 1. 2020 v souvislosti 
s novelou veterinárního zákona č. 302/2017 
Sb., a to povinnost označovat psy na území 
České republiky mikročipem.

Toto vše souvisí s dlouhodobou povinností 
očkování psů proti vzteklině.

Cituji § 4 odst. 4 zákona č. 166/1999 Sb., 
veterinárního zákona v novém znění: „Očko-
vání psa proti vzteklině podle odstavce 1 je 
platné, pouze pokud pes splňuje podmínky 
na označení zvířat v zájmovém chovu stano-
vené v čl. 17 odst. 1 předpisu Evropské unie 
o veterinárních podmínkách pro neobchodní 
přesuny zvířat v zájmovém chovu, s výjimkou 
psa, který byl označen čitelným tetováním 
provedeným před 3. červencem 2011. Cho-
vatel, který chová psa, je povinen zajistit, 
aby identifikační číslo psa bylo zaznamená-
no v dokladu o očkování psa. Identifikačním 
číslem psa se rozumí alfanumerický kód zob-
razený transpondérem, který umožňuje zjistit 
totožnost konkrétního psa.“

Postih za nesplnění této povinnosti může 
být pro fyzické osoby do 20.000 Kč, pro 

právnické či podnikající fyzické osoby až do 
300.000 Kč.

Přínosem nové povinnosti by mělo být (ci-
tuji ze stránek svcr.cz):

• zjištění identity psa v případě potřeby 
kontrolních orgánů (SVS, PČR, Celní správa, 
obce atd.).

• účinnější monitoring chovů a kontrola 
dodržování stanovených pravidel a předpisů 
(např. počtu držených zvířat, jejich věk, vak-
cinace, dodržování zoohygienických podmí-
nek, zajištění pohody zvířat) a postih chova-
telů v případě týrání zvířat,

• umožnění kontroly při prodeji psů pro-
střednictvím obchodníků, jak z hlediska vete-
rinárních, tak z hlediska finančních předpisů,

• bude možné prokázat vlastnictví psa, 
což je velmi důležité v případě odcizených 
psů i v případě postihu vyplývajícího ze zod-
povědnosti za psem způsobenou škodu (např. 
případy, kdy pes způsobí dopravní nehodu, 
psi pytláci atd.),

• zatoulané řádně označené a evidova-
né zvíře má podstatně větší naději, že se vrátí 
ke svému původnímu majiteli, jeho návrat je 
operativnější.

Označení psů mikročipem provádějí sou-
kromí veterinární lékaři, kteří jsou oprávněni 
vykonávat veterinární léčebnou a preventivní 
činnost (jsou registrovaní u Komory veterinár-
ních lékařů ČR: https://www.vetkom.cz/sezna-
m-veterinaru).

Pořizovací cena mikročipu se pohybuje 
mezi 120–450 Kč a závisí na jeho typu. Další 
částku si soukromí veterinární lékaři účtují za 
jeho aplikaci. Ceny jsou smluvní. Další popla-
tek je pak za registraci. Zavedení centrální re-
gistrace by mělo být v nejbližších letech také 
uzákoněno.

Kontroly čipů bude provádět Státní veteri-
nární správa.

Podle této novely bude muset být tedy 
načipován každý pes, který nebyl označen 
a tetován před 3. 7. 2011. Platné očkování 
bude pouze v tom případě, když pes bude mít 
v očkovacím průkazu vylepeno číslo, kterým 
je očipován. 

Za MěÚ Blovice, 
odbor životního prostředí: 

Ing. Ivana Dardová 
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vítání oBČánKů
Starosta Blovic Bc. Ro-

bert Zelenka přivítal v sobotu 
9. 11. 2019 nejmenší občánky 
Blovic.

Popřál všem dětem i jejich 
rodičům do života hodně zdra-
ví a št ěstí. Maminky při zápisu 
svých dětí do kroniky města 
dostaly kytičku a miminka na 
památku hračku. Pozváno 
bylo celkem 16 dětí naroze-
ných od ledna až do poloviny 
roku 2019. Mezi přivítanými 
byl i první občánek roku 2019 
Honzík Rouček. Přivítali jsme 
téměř všechna pozvaná mi-
minka. Miminka, která byla 
omluvena kvůli nemoci, rádi 
pozveme na jarní vítání 2020 
společně s dětmi, které se na-
rodí do konce roku 2019 a za-
čátkem roku následujícího. 

Přivítáni byli tito malí ob-
čánci:

Adam Mošna, Elen Fojtí-
ková, Marie Kollárová, Vítek 
Bouček, Ladislav Thomaier, 
Josef Černý, Jan Rouček, 
Alena Lajtnerová, Anežka 
Houdková, Ella Hrubá, Tomáš 
Kuchynka.

Jsme rádi, když se z ví-
tání občánků stane sváteč-
ní den pro celé rodiny. Tak 
tomu bylo i tuto sobotu, ač-
koli nám moc nepřálo poča-
sí. Hezké odpoledne si spo-
lečně prožili v obřadní síni 
i někteří prarodiče našich 
malých občánků. Z listopa-
dové soboty jim pak zůsta-
nou mimo vlastních vzpomí-
nek i pěkné fotografie. Tyto zhotovila již 
tradičně paní Markéta Supíková ze studia 
Fotografie Navrátil v Blovicích a byly pro 
rodiče připraveny k převzetí na matrice od 
středy 20. 11 .2019.

Chtěla bych opět poděkovat všem dětem 
ze Základní a Mateřské školy v Blovicích 
a jejich p. učitelkám za krásné vystoupení. 
Bez jejich básniček a písniček by vítání jistě 
nebylo tak milé. S těmi staršími nacvičila, 

i s hudebním doprovodem, 
krásné pásmo písniček a bás-
niček p. učitelka Kratochvílová 
a p. učitelka Krpejšová. Roz-
tomilé básničky přednášeli 
tradičně ti nejmenší – děvča-
ta a kluci z MŠ Blovice – pod 
vedením p. učitelky Hlůžkové 
a p. učitelky Chodové.

Zvláštní poděkování pana 
starosty patřilo v sobotu Mgr. Ilo-
ně Krpejšové a Mgr. Aleně Kra-
tochvílové. Obě paní učitelky 
pravidelně bez jediné přestáv-
ky spolehlivě připravovaly děti 
z 1. stupně ZŠ Blovice na krás-
ná vystoupení od roku 2006, 
vždy nejméně 2 × ročně. Paní 
učitelka Kratochvílová začala 
chodit s dětmi na vítání dokon-
ce již v roce 2003 a později se 
k ní přidala p. učitelka Krpejšo-
vá (doprovázela děti na elek-
tronické varhany) a společně 
tedy vedly děti neuvěřitelných 
13 let. Nejen že děti byly vždy 
výborně připravené, ale bylo 
i vidět, že je zpívání a před-
nášení baví. Navíc i o pře-
stávkách mezi vystoupeními 
byl pro ně připraven program, 
takže z mého pohledu jim 
paní učitelky udělaly ze so-
botního odpoledne na radnici 
i zábavu. To vše bylo pro mne 
osobně příjemné a byla to 
bezvadná a pohodová spolu-
práce. Moc oběma za všech-
na sobotní odpoledne stráve-
ná na vítání občánků děkuji. 
Paní učitelky nyní předávají 
pomyslné žezlo svým kole-

gyním a věřím, že v naší tradici budeme 
společně pokračovat. 

H. Brejchová, matrikářka  

Fotografie: Markéta Supíková, Fotografie Navrátil Blovice
zleva: Adam Mošna, Elen Fojtíková, Marie Kollárová, Vítek Bouček, Ladislav Thomaier 

Josef Černý, Jan Rouček, Alena Lajtnerová, Anežka Houdková, Ella Hrubá, Tomáš Kuchynka

 

 

 
 

 Od 1. 1. 2020 bude povinné očkování psa 
proti vzteklině platné pouze v případě, 
že je pes označený mikročipem 

Číslo mikročipu musí být zaznamenáno 
v dokladu o očkování psa (pas, očkovací 
průkaz) 

Štěňata musí být označena mikročipem 
nejpozději v době prvního očkování proti 
vzteklině 

Mikročipem nemusí být označeni psi 
s jasně čitelným tetováním provedeným 
před 3. 7. 2011 

 

Povinné „čipování“ psů! 
TJ SOKOL BLOVICE
ODBOr VŠESTrANNOSTI
pořádají

MIKULáŠSKOU 
ZáBAVU PrO DĚTI
na sále v Sokolovně
v neděli 1. prosince od 14.00 hod.

Vstupné: dospělí 50 Kč, děti 10 Kč,
masky zdarma, občerstvení zajištěno!
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24. KonceRt z vlastních zDRojů

ÚpRava poměRů K Dětem 
přI RozchoDu RoDIČů – cochemsKá pRaXe

Dne 14. listopadu se uskutečnil další 
koncert „Z vlastních zdrojů“. Tento rok to byl 
již jeho 24. ročník a koncert se nesl v duchu 
vzpomínání. Do sálu blovického Lidového 
domu dorazilo bezmála 120 posluchačů.

Večer byl zahájen árií Almireny Lascia 
ch ío pianga (Nech mne oplakávat) z 2. děj-
ství opery Rinaldo v podání paní doktorky 
Terezy Kobrové s klavírním doprovodem 
pana Milana Navrátila. Poté následovalo lite-
rární okénko, v němž bývalý ředitel Gymnázia 
Blovice pan Zdeněk Sviták připomněl poslu-
chačům především ty účastníky tohoto tra-
dičního koncertu, kteří již nejsou mezi námi. 
Zavzpomínal mimo jiné i na paní doktorku 
Marii Kučerovou, jež nás nedávno opustila, 
ale duchem s námi v tento večer jistě byla. 

Vskutku mimořádný song od Anety Lan-
gerové Vzpomínka s překrásnou melodií 
a smutně osobním textem přednesla sbor-
mistryně Michaela Kasalová. Naprosto su-
verénní výkon v písni Tráva podala Martina 
Škudrnová a píseň Creep s aranží pro kytaru 
a klavír zazpívala Anna Hejzková. Z houslí 
Ireny Hambergerové zazněla 1. věta Con-
certu G dur od Oscara Riediga. Čtyřručně 
na klavír zahrály paní ředitelka ZUŠ Eva 
Tupá s paní Lenkou Karpíškovou. Dívky ze 
Základní školy Blovice zazpívaly společně 
s paní učitelkou Renátou Pelouchovou píseň 
Už z hor zní zvon. 

Na pódiu blovického Lidového domu za-
zněl i fenomenální hlas členky Státní opery 
Praha Elišky Mourečkové s recitativem a árií 
z Popelky a známou Habenerou z opery 
Carmen. V dalším literárním okénku citlivě 
a s láskou zavzpomínali pan Zdeněk Sviták 
spolu s paní Milenou Durasovou každý na 
své rodiče a prarodiče. Jejich krásné poví-
dání doplněné úryvky ze vzpomínkových 
knih Vladimíra Komárka a Roberta Fulghu-

ma jistě přivolalo u každého posluchače 
v sále vzpomínku na někoho blízkého. Spi-
sovatele Roberta Fulghuma paní učitelka 
Milena Durasová zmínila ještě jednou, a to 
když svým osobitým hlasem přednesla jeho 
báseň Vyznání. Svou vlastní tvorbu již tra-
dičně na klavír přednesl Pavel Toman. Na 
závěr vystoupil pod vedením sbormistryně 
Michaely Kasalové pěvecký sbor Semtam-
tón s lidovou písní Což mě má milá, kterou 
s nimi ráda zpívala i paní doktorka Marie 
Kučerová. Celý krásný čtvrteční večer byl 
tradičně uzavřen hymnou tohoto koncertu – 
lidovou písní U panského dvora.

O skvělé nazvučení koncertu, které 
umocnilo příjemný zážitek, se celý večer 
staral Jakub Šimek, o hudební doprovod 
učitelé ZUŠ Blovice.

Tímto bych chtěla poděkovat všem účin-
kujícím, kteří k přípravě svých vystoupení 

přistupovali opět velmi zodpovědně, a také 
posluchačům, neboť každý výkon ocenili 
upřímným potleskem. Velký dík patří v ne-
poslední řadě také panu Miroslavu Čad-
kovi, mému dědovi a organizátorovi tohoto 
koncertu, který jako každý rok tento koncert 
připravoval s obrovským nadšením a velkou 
pečlivostí.

A ještě pár vět na závěr… Chcete-li 
zavzpomínat na kterýkoliv koncert, který 
proběhl v předešlých letech, stačí navštívit 
internetovou stránku http://kphblovice.sweb.
cz/, na které naleznete všechny informace 
o koncertech „Z vlastních zdrojů“, a to včet-
ně seznamu všech účinkujících.

Těším se na další shledání na tomto 
koncertě v příštím roce, tentokrát se ponese 
v duchu překvapení… 

Adéla Čadková

Odbor sociálně-právní ochrany dětí (dále 
jen OSPOD) v ORP Blovice eviduje od roku 
2017 136 nezletilých dětí, k nimž jejich rodi-
če při svém partnerském rozchodu soudně 
řešili úpravu poměrů. V současné době z to-
hoto období evidujeme dlouhodobé soudní 
spory mezi rodiči, do kterých jsou jejich děti 
nepříjemně vtažené, u 11 nezletilých dětí. 
Tyto spory se táhnou roky a jsou stále ne-
dořešené.  
Jako pracovníci OSPOD pronikáme do sa-
motného procesu jak po legislativní strán-
ce, tak v rámci emocionální náročnosti pro 
všechny zúčastněné, zejména pak pro sa-
motné děti. Už v počátku procesu, kdy rodi-
če řeší úpravu poměrů k dětem, se objevuje 
nepříjemný konflikt mezi rodiči. Shledává-

me, že se rodiče často opírají hlavně o svá 
rodičovská práva a většinou, zahleděni do 
svých vzájemných „bojů“, zapomínají na 
potřeby a zájmy svých dětí. Tyto rodičovské 
„boje“ mnohdy přetrvávají dlouhou dobu, 
a to i několik let, a jsou pro dítě škodlivější 
než samotný rozpad rodiny. 
Děti mají v celém tomto procesu nelehké, 
jejich věku nepřirozené postavení. Někdy 
se dítě, mnohdy neúmyslně, stává pro ro-
diče prostředníkem a důvěrníkem, ale také 
spolubojovníkem proti druhému rodiči. Roz-
cházející se rodiče k sobě často cítí odpor, 
nedokážou ovládat svůj vztek na toho dru-
hého, chtějí se tomu druhému mstít, touží po 
odplatě. Nejzásadnějším problémem na 
straně některých rodičů je, že se prvot-

ně zajímají hlavně o sebe, ne o své dítě. 
Zajímají se o svá práva na dítě, ne o své 
povinnosti vůči dítěti. Takoví rodiče proto 
potřebují odbornou pomoc, aby byli schopni 
oddělit svůj partnerský konflikt od rodičov-
ské odpovědnosti. Rodiče si často neuvě-
domují negativní dopad svých konfliktů na 
zdravý vývoj dětí. Dítě v této situaci zapojuje 
obranné mechanismy, jež tlumí psychickou 
bolest, stává se méně vnímavým k prožit-
kům svých i druhých, může cítit velkou zlost, 
může reagovat zvýšenou plačtivostí, nega-
tivismem, ztíženou koncentrací, pomočová-
ním nebo nočními děsy. Mohou se projevit 
také psychosomatické potíže jako bolesti 
hlavy, břicha, nesoustředěnost, nervozita, 
podráždění apod.
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pozvánKa na aDventní tRh

v zámecKém paRKu a oKolí se Konal 
vII. RoČníK Běhu 17. lIstopaDu

V současné době přibývají v ČR počty opa-
trovnických soudů, které v řízení ve věcech 
péče o nezletilé vedou tato řízení na princi-
pech tzv. Cochemské praxe. Okresní soud 
Plzeň-jih, praktikuje tento způsob řešení 
úpravy poměrů rodičů k nezletilým dětem od 
září 2018. V praxi to znamená, že při řešení 
péče o děti vzájemně spolupracují rodiče, 
OSPOD, soudy, mediátoři, odborní psycho-
logové a advokáti. Cochemská praxe klade 
vždy důraz na nejlepší zájem dítěte a před 
autoritativním rozhodnutím soudu upřednost-
ňuje dohodu rodičů dítěte, která je projevem 
jejich rodičovských kompetencí. Způsob 

vedení soudního řízení motivuje rodiče, aby 
co nejrychleji dosáhli urovnání případných 
sporů a ve vzájemné shodě nalezli řešení 
v zájmu dobra svých dětí. Cochem přenáší 
zodpovědnost rozhodovat o dětech na jejich 
rodiče, ne na OSPOD, ne na soudy. Čím více 
však selhávají rodiče, tím více potom musí 
zasahovat systém, tzn. OSPOD a soud.
Jako pozitivní vnímáme, že v ORP Blovice 
přibývá rodičů, kteří jsou v souvislosti s roz-
chodem schopni se mezi sebou dohodnout 
a komunikovat spolu v zájmu svých dětí. Tito 
rodiče si uvědomují, že jejich děti potřebují 
mámu i tátu a že kvůli jejich sporům nesmí 

děti jednoho rodiče ztratit. Dítě je schopné 
se vyrovnat s jakoukoliv formou péče, ale 
musí spolu rodiče fungovat.
 V závěru apelujeme na rodiče, kteří své 
spory ohledně rozchodu nebo rozvodu řeší 
dlouhodobě, táhle, aby si uvědomili nena-
hraditelnost rodičovské dvojice pro jejich 
děti. Jak otec, tak matka poskytují svému 
dítěti nezastupitelný model chování obou 
pohlaví. Každé vývojové období dítěte má 
charakteristické znaky a v každém období 
dítě oba své rodiče potřebuje.

Mgr. Jitka Tolarová, OSVZ

Vážení a milí příznivci Muzea jižního 
Plzeňska v Blovicích, p. o.,

těšíte se na Advent a na Vánoce? Dou-
fám, že i pro vás je to ta nejkrásnější doba 
v roce. Proto se v muzeu snažíme připra-
vit takový program, který vás příjemně 
naladí, zpomalí zběsilé tempo kolem nás 
a dovolí vám alespoň na chvíli hodit veš-
keré starosti za hlavu a prostě jen tak být, 
kochat se, vdechovat vůně linoucí se ze 
všech stran a užívat si kouzelnou atmosfé-
ru posledního měsíce roku.

Už dlouhá léta začínáme Adventním 
trhem a ani letos neuděláme výjimku. 
V sobotu 7. prosince mezi 9. a 15. hodi-
nou můžete navštívit vánočně vyzdobené 
expozice zámku Hradiště, které zaplní 
pečlivě vybrané regionální zboží. Vánoční 
dekorace, adventní věnce, svíčky, drobné 
dárky i hodnotné dary, přírodní kosmetika, 
něco slušivého na sebe, knihy, šperky, po-
chutiny, skvělá káva, kvalitní víno a lihovi-
ny, dílničky pro děti – to vše a ještě daleko 
víc bude k mání!

Zároveň si můžete prohlédnout vý-
stavu 50 let od Apolla: Člověk na Mě-
síci a každou celou hodinu zpřístupníme 
nadšencům do leteckých modelů výstavu 
V létě na nebi, v zimě na zámku. 

Ve čtvrtek 12. 12. vás srdečně zveme 
na Otevřenou adventní dílnu. Vloni nás 
inspirovala osobnost svaté Lucie a ně-

mecká legenda, podle které zachránila tato 
světice bavorský Fürstenfeldbruck od zkázy. 
V 18. století hrozily městečku záplavy, a tak 
na popud pana faráře vyrobily místní děti do-
mečky, pustily je po rozvodněné řece Amper 
a modlily se, aby voda opadla. A hle! Voda 
začala ustupovat. Kde jsme čerpaly inspiraci 
letos? Přijďte a uvidíte sami! 

Přejeme vám, aby byl letošní Advent 
obdobím, na které budete dlouho vzpomí-

nat. Abyste ho strávili přesně podle svých 
představ, nenechali si ho někým nebo 
něčím zkazit. Abyste si ho užívali plnými 
doušky a všemi smysly. Aby byl radostný, 
přátelský, klidný a naplňující.

Těšíme se na setkání s vámi!

Mgr. Tereza Pelcrová
Muzejní pedagog a PR

V neděli 17. listopadu 2019, v den, kdy 
jsme si společně u příležitosti státního svátku 
připomínali osmdesát let od represí nacistů 
vůči československým vysokoškolským stu-
dentům a třicáté výročí Sametové revoluce, 
se na blovickém zámku sešli závodníci, kteří 
si chtěli zasoutěžit nebo se jen tak pro radost 
proběhnout. Konal se zde totiž už VII. ročník 
populárního přespolního běhu. Závod jako 
po všechna léta organizovali členové Rebel 

teamu, těm pomáhaly ženy, které chodí cvičit 
zumbu, o občerstvení se pak staraly ženy ze 
sokolské všestrannosti. 

Celá soutěž je rozdělena na dopolední 
část, kdy startují žákovské kategorie, program 
zakončuje závod dorostenek. Odpoledne je 
potom na řadě hlavní závod, ve kterém běží 
společně dorostenci, ženy a muži. 

Před startem nejmladších kategorií pro-
mluvili na úvod hosté, kteří přivítali přítomné, 

popřáli jim mnoho sportovních úspěchů a letos 
ještě zástupce z řad Muzea jižního Plzeňska 
pozval všechny přítomné ke zhlédnutí speciál-
ně připravené výstavy k výročí listopadových 
událostí z roku 1989. Mezi hosty byli ředitelka 
blovického muzea paní Radka Křížková-Čer-
vená, starosta města a místostarosta TJ Sokol 
Blovice Robert Zelenka, místostarosta Michal 
Hodek a pracovník muzea Michal Červenka. 

…pokr. na str. 8 u
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Závod začal startem nejmladších, ještě 
předškolních kategorií dětí. Letošním nejmlad-
ším účastníkem se stal Daniel Veselovský 
(2018). Děti ve dvou kategoriích běžely trasy 
dlouhé 180 m a 280 m, po proběhnutí cílem 
dostaly hned čokoládové medaile a drobné od-
měny. Pak už začali závodit školáci. Ti už mají 
kategorie rozdělené na chlapeckou a dívčí část. 
Běhají trasy dlouhé od 650 m do 1 300 m. S tě-
mito kategoriemi závodí dopoledne i dorosten-
ky. Dopolední části závodů se letos zúčastnilo 
téměř osmdesát běžců a běžkyň. Po doběh-
nutí poslední kategorie a krátké přestávce pro 
přípravu vyhlašovacího ceremoniálu došlo na 
ocenění nejlepších závodníků. Díky štědrosti 
sponzorů mohli ve většině kategorií dostat věc-
né ceny nejen první tři nejrychlejší. 

Start odpoled-
ního závodu byl už 
tradičně připraven 
na jednu hodinu 
odpolední. Společ-
ného startu katego-
rií dorostenců, žen 
a mužů se zúčastni-
lo 56 běžců. Odstar-
tovali tentokrát hro-
madně a vydali se na 
trasy dlouhé 3 100 m 
a 6 200 m. Trasa 
vedla zámeckým 
parkem až k rybníku 
Tampák a zpět. Po 
trati asistovali závodníkům příslušníci městské 
policie a SDH Blovice. Závodu se zúčastnilo 
mnoho favoritů z uplynulých ročníků. Proto-
že trasa byla místy lehce bahnitá, nebyl letos 
překonán žádný z traťových rekordů (v ženské 
kategorii je to čas 12:02, u mužů 20:07). I tak to 
byl závod velmi zajímavý a napínavý. Obzvlášť 
v kategorii mužů do 44 let, kde druhý zaostal 
za vítězem o pouhé tři vteřiny a třetí v pořadí 
za prvním o vteřin šest. 

A jak že to tedy vlastně dopadlo? Vítězem 
v kategorii dorostenců se stal Radek Hrubý 
z AK Škoda Plzeň, v kategorii žen v absolut-
ním pořadí (ženy mají tři kategorie, stejně tak 
i muži) si pro prvenství doběhla Janice Dub-

cová z týmu KOME klub Klatovy a nejrychlejší 
z mužů byl už po několikáté Pavel Štěpáník 
z AK Škoda Plzeň. Ten je zároveň držitelem 
již zmiňovaného nejlepšího času. Nejstaršími 
účastníky byli letos Petr Vyorálek (Sedlice) 
a Milan Lukačišín (Cykloservis Malát Klatovy). 

Ceny závodníkům předávali Radka Kříž-
ková-Červená, Karel Prokopec a za město 
pan tajemník Václav Kybic. Hlavní cenou pro 
vítěze v mužské kategorii byl samozřejmě 
zase divočák.

Běhu 17. listopadu se už podruhé zú-
častnila výprava závodníků z partnerského 
durynského města Triptis. Všem se na na-
šich závodech moc líbilo, ze šesti běžců stá-

li tři na stupních vítězů. Na oplátku se zase 
v srpnu účastní naši sportovci jejich tradiční-
ho Lesního závodu. 

Běhu letos celkem přálo i počasí, protože 
ani nepršelo ani nemrzlo. Možná chybělo 
trochu sluníčka, ale i tak odcházeli všichni 
velmi spokojení a už nyní vyjadřovali pře-
svědčení, že se k nám do Blovic příští rok na 
VIII. ročník Běhu 17. listopadu rádi vrátí. 

TJ SOKOL Blovice

t pokr. ze str. 7…
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ČaRovný les v zámecKém paRKu

v zŠ jsme vzpomínalI na lIstopaDová výRoČí 

Předvánoční čas má kouzelnou 
atmosféru a to zejména pro malé děti. 
Toho využily pracovnice DDM Blovice 
spolu se Sborem dobrovolných hasi-
čů v Blovicích a za přispění Muzea 
jižního Plzeňska v Blovicích p.o., pod 
vedením paní ředitelky PhDr. Radky 
Křížkové Červené.

Se zajímavým nápadem přišla 
paní Jana Herboltová za vydatné po-
moci Aleny Průchové z DDM Blovice  
a do realizace se zapojili další přízniv-
ci DDM Blovice. Již v pátek odpoled-
ne byla připravena cesta čarovným, 
pohádkovým lesem a jen se čekalo, 
až se na trase parkem setmí a roz-
svítí se 170 elektrických svíček, které 
lemovaly celou trasu pochodu, jen na 
stanovištích hořely skutečné svíčky 
v tematicky nakreslených podzimních 
sklenicích. Po setmění se v parku ob-
jevila osvícená pohádková cestička, 
na kterou se vydalo přes 200 malých 
i velkých natěšených návštěvníků. Na 
prvním stanovišti je čekal vánoční 
stromeček, kde děti stříhaly z papíru 
geometrické tvary a tyto ozdobičky 
zavěšovaly na živý, osvícený strome-
ček. Na druhém stanovišti je čekala kouzelná 
vochomůrka, která dětem vyprávěla, jak roste 
houbička do nebíčka a zde se také děti za-
psaly do čarovné knihy. Třetí stanoviště patřilo 
rybáři, který děti učil chytat ryby. Když si děti 
nachytaly ryby, objevil se před nimi pan mys-
livec v kamizole, u kterého bylo nutno šiškou 
trefit na komoru velikého jelena dvanácteráka.  

Na pátém stanovišti na děti čekala popletená 
Červená Karkulka, která zapomněla, co vlast-
ně měla babičce přinést a nebyl to lehký úkol, 
protože děti měly vybrat mezi správnými a ne-
správnými dárky a vložit je do košíčku. Dále se  
na kouzelné osvětlené cestičce dětem zjevila 
opravdová, zapomětlivá čarodějnice, které děti 
musely ukázat, jak se sedí a létá na koštěti. 

Další stanoviště v parku představilo 
babičku, která popletla pohádky a tak 
děti musely vše uvést na pravou míru. 
Na posledním stanovišti před cílem 
čekal anděl Petronel, který opět vše 
pomotal, proto mu děti pomáhaly se 
splněním nelehkého úkolu, ale vše 
zvládly na jedničku a anděla zachrá-
nily. V cíli úspěšní poutníci čarovným 
lesem dostali pamětní listek, teplý čaj 
a něco sladkého na zub a jako od-
měnu svítící náramek. Kouzelný pod-
večer si všichni užili, nikdo se nebál 
a všichni si připomněli, že pohádky 
nás provází celý život, prožili jsme 
s nimi dětství a v dospělosti se k nim 
prostřednictvím svých dětí a vnoučat 
velice rádi vracíme. 

Takže na závěr ještě jednou vel-
ké poděkování za pěkný nápad, za 
přípravu a realizaci, za pomoc SDH 
Blovice, za vstřícný přístup a pomoc 
paní ředitelce Muzea jižního Plzeň-
ska p. o., která nám umožnila přístup 
do zámeckého parku, který svou po-
hádkovou atmosférou navodil všem 
tu správnou náladu, městu Blovice, 
které celou akci zafinancovalo z gran-

tu Podpory neziskových organizací. Poslední 
poděkování patří i těm, kteří tento večer přišli, 
jak dětem, tak i rodičům a prarodičům. Těší-
me se na další povedenou akci v DDM, kterou 
bude Mikulášská nadílka 4. 12. 2019, na kterou 
Vás srdečně zveme.

Za DDM Blovice, Ing. B. Šroubková

V základní škole proběhla v pátek 
15. 11. 2019 vzpomínka na významné události 
let 1939 a 1989 jako vyvrcholení celodenního 
projektu. 

Po zaznění hymny v podání Přeletu MS, 
pozdravu představitelů města, stručném se-
známení s historickými daty a zaznění písní 
Modlitba pro Martu a Už z hor zní zvon, vy-
stoupili někteří žáci se vzpomínkami ze svých 
rodin.

Děti měly za úkol zjistit od svých rodičů 
a prarodičů jejich dojmy z doby kolem Sameto-
vé revoluce. Byl to najednou těžký úkol. Jejich 
příbuzní si už nepamatovali, nemohli si vzpo-
menout, jakoby se nic zásadního nestalo. 

Uvědomila jsem si, jak je 30 let dlouhých. 
Ne pro historii, ale pro život člověka ano. Rodi-
če dnešních žáků byly malé děti a pro součas-
né žáky je to historie, součást dějepisu, něco 
neosobního. Všechno kolem nás je samozřej-
mou součástí jejich života. 

Je to na jednu stranu velice dobře, ale na 
druhou stranu by nic nemělo být bráno jako 
samozřejmost. 
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v BlovIcích se slavIl Den veteRánů

Nic není věčné a o vše je třeba pečovat. 
Lidská mysl je nastavena pamatovat si to pří-
jemné a zlé zapomínat. To je jistě milosrdné, 
ale zavádějící. 

Je třeba, zvlášť mladým, připomínat, že 
bude na nich, v jakém státě a za jakých podmí-

nek  se bude vzpomínat za dalších 30 let. 
Na závěr našeho vzpomínání zazněla Ná-

měšť v podání všech účastníků a byly vypuště-
ny balónky jako symboly svobody.

Při pohledu za odlétajícími balónky, jsem si 
moc přála, aby všechny děti, nejen ty, které se 

za nimi dívaly na naší zahradě, prožily svůj ži-
vot šťastně a svobodně, v klidu a míru a mohly 
se jednou také rozletět, kam budou chtít.

Mgr. R. Kohoutová 

V pondělí 11. listopadu 2019 si občané Blovic připomněli a společ-
ně uctili Den válečných veteránů.

11. listopad byl k uctění památky padlých vojáků ve válkách vy-
brán symbolicky, neboť toho dne roku 1918 bylo ve Francii ve vla-
kovém voze u města Compiègne podepsáno příměří mezi Spojenci 
a Německem. Podpisem příměří byly na západní frontě ukončeny 
boje 1. světové války. 

Symbolem Dne veteránů se stal květ vlčího máku. To má svůj 
původ v básni Na flanderských polích, kterou v roce 1915 napsal ka-
nadský chirurg John McCrae. Ten během Světové války sloužil na 
západní frontě, nedaleko belgického města Ypres. 

Ve spolupráci s Muzeem jižního Plzeňska a za účasti zástupců 
města a blovických občanů si tento významný den připomněli i čle-
nové TJ Sokol Blovice, kteří v krojích a se slavnostními prapory vzdali 
při vzpomínkovém aktu čest všem padlým vojákům u pomníku na 
Hradišti.

TJ SOKOL Blovice
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přeD 100 lety se naRoDIl BlovIcKý RoDáK, 
legenDáRní KomIK jaRoslav ŠteRcl

letná 2

Na Jaroslava Štercla si starší generace 
jistě dobře pamatuje. Byl to oblíbený lido-
vý komik, kabaretiér, zpěvák a herec, který 
svou živelnou komikou bavil diváky na mno-
ha estrádách a v televizních vystoupeních. 
Originální komik, neustále plný energie, se 
narodil před 100 lety, 18. listopadu 1919 
v Blovicích. Nejvýstižněji ho charakterizoval  
jeho přítel a kolega, zpěvák pan Standa Pro-
cházka st.: 

„Mým velkým přítelem se stal komik Jar-
da Štercl narozený 18. listopadu 1919, tedy 
ve stejném roce jako já. Ve své době byl 
velice populární – nikdo si bez něho nedo-

vedl představit 
různé estrády 
a silvestrovské 
pořady. Také 
Jan Werich se 
s ním vždycky 
rád setkával 
a velice ho 
chválil, jak umí 
svým divákům 
podávat leg-
rácky … Velký 
úspěch mu při-
nesla televizní 

soutěž „Souboj s pamětí“, kde exceloval, 
prokazoval svoje perfektní znalosti. Tomu se 
málokdo mohl rovnat. Vystudoval stavařinu, 
měl nadprůměrnou inteligenci. Byl to velmi 
chytrý kluk a také celoživotní pravý trempík.“

Zdroj: https://www.idnes.cz/technet/
pred-100-lety/herec-jaroslav-stercl-ka-
baret-zustat-divaci-skoro-synonymum.
A191113_130941_pred-100-lety_heli#utm_
content=freshnews&utm_term=Jaroslav 
Štercl&utm_medium=hint&utm_source=-
search.seznam.cz

V sobotu 16. listopadu 2019 v Praze na 
Letné za krásného slunečného počasí pro-
běhla další velká demonstrace proti vede-
ní našeho státu. Za účasti téměř 300 tis. 
občanů České republiky zazněl hlavní 
požadavek: odstoupení pana Andreje Ba-

biše z funkce premiéra ČR. Tento masivní 
protest se už nedá zlehčovat, nedá se říci 
„já to odmítám, je to kampaň, spiknutí...“. 
A jsem rád, že se těchto protestů proti 
ovládnutí naší země skupinou bezohled-
ných lidí mohu, zatím zcela svobodně, 

účastnit. Společně se stovkami tisíc pro-
testujících občanů z celé ČR již podruhé 
za půl roku zcela jasně dávám najevo svůj 
názor: ANDREJI BABIŠI ODSTUPTE!

Miloš Seidl
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ÚspěŠný poDzIm fotBalové přípRavKy

V neděli 17. listopadu jsme běžci Rebel Te-
amu Blovice ve spolupráci s TJ Sokol Blovice 
a Muzeem Jižního Plzeňska uspořádali již 
VII. ročník tradičního běhu 17. listopadu 
v Blovicích. Tento ročník byl navíc součástí 
oslav 30 let od sametové revoluce a Muze-
um Jižního Plzeňska si pro tuto příležitost při-
pravila výstavu věnovanou událostem, které 
v roce 1989 proběhly. Výstava byla otevřena 
právě pouze v den běhu a všichni účastníci ji 
mohli navštívit včetně výkladu. 

Dopolední program obstaraly jako vždy 
všechny dětské věkové kategorie, kterých je 
celkem 10 a zúčastnilo se jich tentokrát cel-
kem 72 dětí včetně nejmladšího účastníka 
Daniela Veselovského, ročník narození 2018 
a výrazně se zde také prosazovali běžci 
z Blovic. Trasy pro dětské kategorie vedou 
pouze parkem zámku na Hradišti.

Odpolední program byl věnován kategori-
ím dospělých a dorostenců, kterých se letos 
přihlásilo celkem 59. Trať vede nádherným 
zámeckým parkem, který je protkaný sítí 
cest a mostků, dále se letí po silničce vsí, 
jedním táhlým kopcem, polem singlem vedle 
bike parku, repete mezi domky a šup zpět do 
parku. Cílová rovinka je ve skutečnosti malý 
kopec k zámku na Hradišti. Holky a doros-
tenci absolvují jeden okruh a muži si to pro-
běhnou dvakrát. Výkony, které bylo možné 
zaznamenat, napovídají, že většina běžců 
se rozhodně při běhu místními krásami moc 
nezabývali. Z vítězství se radovali běžci, kte-

ří se k nám pravidelně vracejí. Mezi ženami 
to byla Janice Dubcová a mezi muži již po-
několikáté zvítězil Pavel Štěpánik.

Již druhým rokem se našeho běhu zú-
častnili i zástupci partnerského 
města Triptis a o tom, že se nepřijeli 
jen zúčastnit, svědčí i jejich výkony. 
Mezi muži v kategorii od 45 let do 
54 let obsadil třetí místo Jan Svobo-
da a v kategorii mladších žaček Pia 
Sophie Böswetter dokázala zvítězit. 
Děkujeme, že nás přijeli podpořit, 
aktivně se zúčastnili a těšíme se na 
další spolupráci. 

Ještě jednou za všechny organizátory 
gratulujeme všem vítězům a všem oceně-
ným za skvělé výkony. Chtěl bych také podě-
kovat všem organizátorům za přípravu a or-
ganizaci závodu, všem „holkám“, které se 
o všechny postaraly ve stánku, sponzorům 

a Městu Blovice za podporu, Muzeu Jižního 
Plzeňska za umožnění využití prostor parku 
a zázemí na zámku, všem běžcům, kteří si 
našli cestu do Blovic. Myslím si, že všichni 
včetně diváků zde vytvořili krásnou atmosfé-
ru, která se projevila velkým povzbuzováním 
nejen u vítězů, ale i u všech těch, kteří závod 
dokončili třeba o něco později, a proto se již 
teď moc těšíme na další ročník.

Karel Prokopec

Počátkem listopadu skončil fotbalový 
podzim pro mladší přípravku pod vedením 
trenéra Luďka Beneše. V rámci okresní sou-
těže kluci odehráli 7 utkání. Všechna vyhráli 
a celkové skóre 147:24 ukazuje, jak všechny 
soupeře přehrávali.

Navíc se letos zúčastnili turnajů v rám-
ci krajské soutěže mladších přípravek,                                                    
kde se potkávali se silnějšími soupeři z ce-
lého kraje, včetně Viktorie Plzeň.

Nad očekávání všech se klukům dařilo 
i v této soutěži. Sehráli celkem 17 zápasů 

s bilancí 12 výher, 2 remízy a 3 prohry, což 
v součtu stačilo na krásné 3. místo. A možná 
nejvíc ze všech týmů dokázali potrápit právě 
plzeňskou Viktorku. Zkušenosti z náročněj-
ších zápasů se začínají projevovat na viditel-
ném progresu u každého malého fotbalisty.

Lze si jenom přát, aby to mladým talen-
tům vydrželo a pomohli v budoucnu vytáh-
nout blovický fotbal do soutěží, na které byli 
fanoušci zvyklí.

Nakonec ještě několik slov k výše uve-
denému trenérovi, Luďkovi Benešovi. Patří 

mu obrovské poděkování za 
čas, který mladým fotbalis-
tům věnuje. Možná jako jediný 
v celém kraji je však na všech-
no sám a zvládat zhruba 15 kluků 
bývá často nad lidské síly. Určitě by přivítal 
k sobě nějakého tatínka, který má s fotba-
lem zkušenosti a který by mu pomohl.

Rodiče malých fotbalistů

…pokr. na str. 14 u

ČTENÁŘI PÍŠÍ...   
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hoKejBal

Zleva nahoře: trenér Luděk Beneš, Matyáš Jílek, Václav Vlčnovský, Jan Šrámek, 
Jindřich Krýsman, Tereza Kadeřábková
Zleva dole: Dominik Balvín, Matěj Beneš, Eliáš Velíšek, Marek Kadeřábek, Jan 
Milota

Zleva nahoře: Matyáš Jílek, Jakub Kovář, Jan Šrámek, Karel Sluka, Tereza 
Kadeřábková, Eliáš Velíšek
Zleva dole: Jan Milota, Dominik Balvín, Marek Kadeřábek, Matěj Beneš, Lukáš 
Sladký, Jindřich Krýsman

3. 11. HBC Prachatice – Inter Blovice 3:2 sn 
(1:1, 1:0, 0:1)
7. 11. Tatran Třemošná – Inter Blovice 3:0 
(0:0, 0:0, 3:0)
10. 11. HBC Plzeň – Inter Blovice 8:1 
(3:1, 4:0, 1:0)
17. 11. Inter Blovice – Blatná Datels 6:3 
(2:0, 3:2, 1:1)
Mladí blovičtí hokejbalisté mají za sebou v listopa-
du již 4 utkání. V Prachaticích jsme získali jeden 
bod za remízu po základní hrací době. Vyrovnané 
utkání museli rozhodnout až nájezdy, ve kterých 
byli domácí úspěšnější. Naše góly vstřelili Petr Šlajs 
a Martin Král.
Zápas v Třemošné jsme hráli za umělého osvět-
lení a atmosféra byla úplně odlišná od utkání za 
denního světla. Tento zápas byl z mého pohledu 
nejpovedenější z naší strany. Byli jsme domácím 
více než vyrovnaným soupeřem a dle mého názo-
ru jsme měli i více šancí. Jenže soupeře výtečně 
podržel gólman, který nám nedovolil skórovat. 
A tak se radoval soupeř, který se ve třetí třetině 
ujal vedení, které udržel a dokonce navýšil. Krás-
ný zápas, skvělé výkony hráčů, jen výsledek se 
nepovedl.

Následující zápas v plzeňské hale nebyl tak pove-
dený jako předchozí v Třemošné. Nedokázali jsme 
proti kombinacím soupeře dostatečně zorganizovat 
obranu a obsazovat hráče, z čehož soupeř vytěžil 
vysoké vítězství. Náš gól vstřelil Kuba Nygrýn po 
úniku po křídle.
Na domácí hřiště jsme se pak vrátili zápasem s Blat-
nou. Největším soupeřem všem hráčům byl terén, 
hra na mokrém plastu občas připomínala spíše 
klouzačku. Soupeře jsme díky dobré obranné hře 
nepouštěli do vyložených příležitostí a ujali jsme se 
vedení 3:0. Soupeř poté snížil střelou z dálky v přesi-
lové hře, brzy jsme si však třígólové vedení vzali zpět. 
Situace se opakovala ve druhé třetině ještě jednou 
a tak po dvou třetinách svítilo na tabuli skóre 5:2. Ve 
třetí třetině jsme dokázali eliminovat pokusy soupeře 
o korigování výsledku. Nedokázali jsme též proměnit 
několik šancí a soupeř přeci jen snížil. To už se ale 
blížil konec zápasu a s ním naše první domácí vítěz-
ství. Když se soupeř odhodlal ke hře bez brankáře, 
vyhodil Martin Král míček přes všechny čáry a ten 
skončil až v síti. Trefou přes celé hřiště korunoval svůj 
výkon, při kterém vstřelil všechny góly svého týmu.
Na podzim nás čekají jěště dva zápasy – 24. 11. 
v Českých Budějovicích a poslední podzimní zápas 

odehrajeme na domácím hřišti v neděli 1. 12. od 
11 hodin. Zveme všechny příznivce sportu!

S hokejbalovou přípravkou jsme se zúčastnili 
10. 11. 2019 dalšího turnaje, který se odehrál v Tře-
mošné. Našimi soupeři byli tentokrát kluci z HBC 
Plzeň a Dobřan. 
K prvnímu zápasu jsme nastoupili i s naším novým 
hráčem Járou Maškem, který i přesto, že měl za 
sebou dva tréninky, předvedl, že by do budoucna 
mohl být platným hráčem. Úvodní buly bylo vhozeno 
v 9.40 hod. a jak už u nás bývá zvykem, první zápas 
nám nevychází. Zápas skončil prohrou 12:4, kde 
všechny čtyři góly za nás obstaral Kuba Nygrýn, který 
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VELKá CENA MĚSTA PrACHATIC
MLáDAŤ a ŽáKŮ

9. 11. 2019

U11     41 kg
3. místo TErEZKA KADEŘáVKOVá 
(5 × vítězství, pouze jedna prohra v boji o finá-
le s budoucím vítězem /klukem/ této váhy).

U15 St. žáci    55 kg
1. místo PETr HODEK 
(všechny utkání rozhodl před časovým limi-
tem na ypony).
    +73 kg
1. místo FrANTIŠEK HAVLÍČEK 
(také Fanda se na tatami nezdržel zbytečně 
dlouho, porážel soupeře vždy na ypony).

SAMUrAJSKá KATANA 
POSLEDNÍ LETOŠNÍ KOLO

LIBErEC, 9. 11. 2019

U11   29,8 kg
1. místo JAN JAVŮrEK (5 × vítězství na  
ypony)
U13     60 kg
1. místo ŠIMON JAVŮrEK 
(3 × výhra na ypony)
Pro letošní rok získali ve dvou celkově 18. mís-
to pro Blovice, kdy jednotlivé oddíly měly na 
soutěžích katany (z Čech) až 20–40 členů 
a bodovalo se až do 7. místa.

PŘEBOr MOrAVy
VESELÍ NAD MOrAVOU, 16. 11. 2019

U11 (9–10 let)  29,4 kg 
Přeborník Moravy JAN JAVŮrEK
(13 žáků, 6 × výhra před časovým limitem na 
ypony).
   60,2 kg 
Přeborník Moravy ADAM KArAS 
(7 žáků, 5 × vítězství na ypony. Adam vážil 
55,5 kg, takže měl soupeře až o 5 kg těžší).

Oba reprezentovali velmi dobře Blovice, tak-
že i na Moravě po dnešku ví, kde  naše město 
leží. Navíc získali krásné poháry přeborník 
Moravy. Škoda jen, že nemohli jet další, mohl 
být možná úspěch větší.

Za SK JUDO DDM Blovice F. Vlčnovský

zpRávy z juDa

po tomto zápase odjel do Plzně, kde ho čekal zápas 
za mladší žáky. V tomto zápase jsme dostali hodně 
gólů z dorážek, kde naši kluci před našim brankářem 
koukali až soupeř vstřelí gól. Nebyly tam osobní sou-
boje, důraz v soubojích, důraz na míčku, pokulhávalo 
vracení se před svou branku a tak jsme si po skončení 
zápasu k tomu něco v šatně řekli.
Ke druhému zápasu jsme nastoupili již proti zmíněným 
Dobřanům. V tomto zápase jsme již drobet přitáhli 
šrouby jak v důrazu, osobních soubojích, tak v pohy-
bu, přesto se nám zápas nepodařilo vyhrát a prohráli 
jsme 1:5. V tomto utkání vstřelil gól po pěkné střele 
Vojta Nový. Střelba je celkově naše slabina, na které 
na trénincích pracujeme. Nejpilnějšími střelci v tomto 

zápase byli již zmíněný Vojta Nový spolu s Vojtou Mrá-
zem, který předvedl několik pěkných bekhendových 
pokusů avšak bez výsledku. Všichni kluci v tomto zá-
pase makali. I když tam byly chybičky, které si na tré-
ninku rozebereme a musíme doufat, že už se nebudou 
opakovat alespoň v takové míře. Na závěr bych chtěl 
poděkovat brankáři Tondovi Kozelskému, který dělal 
čest tomu, jehož číslo nosí na dresu, chytal fantasticky. 
Všichni kluci zaslouží poděkování, díky kluci.

Láďa Mráz, tým přípravky
SK Inter Blovice pořádá celoroční nábor chlapců 
a dívek ročník 2008–2014. Chceš hrát zábavný, 
akční, napínavý sport? Přijď mezi nás, trénujeme 
ve středu a v pátek od 16 h na hřišti u školy!

Adam Karas ve Dvorci

František Havlíček, 1. místo, Prachatice Petr Hodek, 1. místo, Prachatice

Jan Javůrek, 1. místo, Veselí nad Moravou Adam Karas, 1. místo, Veselí nad Moravou

Jan Javůrek ve Frankfurtu nad Mohanem
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D m d tí a mládeže Blovice 
 

pracovnice DDM Blovice zvou na 
 

MIKULÁŠSKOU 
NADÍLKU 

 
spojenou s hudební produkcí pro naše nejmenší návšt vníky. 

Nadílka se koná ve st edu  
4. prosince 2019 

od 16.30 hodin na sále DDM. 
 

D ti mohou p ijít v maskách andílk , ertík , mikulášk .  
 

Rodi e, kte í budou chtít využít nadp irozené bytosti k p edání 
nadílky ji mohou p inést ozna enou jménem a v kem dít te do 

kancelá e DDM ve st edu 4. 12. 2019 do 16.15 hodin. 
 
 

P ez vky s sebou! 
 
Vstupné d ti 10 K  a dosp lí 20 K .  
Masky mají vstup zdarma 
 
  

ldblovice

ldblovice

www.lidovydumblovice.cz

Sledujte nás!

Zveme Vás na 

VEPŘOVé HODy
do restaurace v Sokolovně. 

Tradiční zabijačkové dobroty 
budou podávány 

od středy 27. 11. do pátku 29. 11.
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PŘÍŠTÍ 
BLOVICKé NOVINy 
VyJDOU 6. 12. 2019

K
V A L I T U

dle ser veru rychlost.c
z  GARANTUJEME

+

BLANKA
HRDINOVÁ

• výkup a likvidace kovového odpadu, 
odpadu kategorie O

• ekologická likvidace autovraků 
včetně potvrzení

• pneuservis, prodej pneu

Provozovna:
SEČ u BLOVIC (seník)

Provozní doba:
 Po–Čt    8.30–12.00 hodin
  13.00–16.30 hodin
 Pá–So   8.30–12.00 hodin

Při větším množství 
(min. 2000 kg) možný odvoz

371 520 349
602 414 219

www.kovoodpad.cz
www.pneusec.cz
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Blovické noviny

naŠe InzeRce :

PrODáM starší boudu pro psa 
125 × 80 × 85 cm, vchod 45 × 45 cm, za-
teplená, sundavací střecha, vnější plášť 
palubky, vnitřní OSB deska. Po 1 psu (labra-
dor). Velmi dobrý stav. Cena 5 000 Kč. Tel.: 
606 186 368.

DArUJI ZA ODVOZ 4 ks nových zimních 
pneu 155 – 70 R 13. Telefon: 739 332 728.

PrONAJMU byt 2 + kk s balkonem v Blovi-
cích od 1. 11. 2019. Volejte po 19. hodině na 
tel. č. 608 705 795.

PrODáM vlašské ořechy 1 kg = 40 Kč. Tel.: 
728 060 720.

KOUPÍM betonové, chodníkové dlaždice 
o rozměrech 30 × 30 × 3 cm, 70 ks. tel.:  
728 071 803

KOUPÍM funkční akumulační kamna, od  
4 do 6 KW. Tel.: 728 071 803

HLEDáM garáž k odprodeji, ideálně v ulici 
Pod Tratí. Tel.: 736 125 350

PrODáM fritézu De Longhi na 2,5 l tuku 
nebo oleje za poloviční cenu. Krásná, 1 × 
použitá – 900 Kč (původní cena 1 800 Kč). 
Tel.: 725 313 707

BEZPLATNá 
ŘáDKOVá INZErTNÍ rUBrIKA

Zde můžete inzerovat prodej, koupi, 
darování, výměnu a další. Týká se inze-
rátů do velikosti 5 × 2 cm. Vaše nabídky 
můžete zaslat mailem: info@ldblovice.cz, 
telefonem: 371 522 236, 737 740 174 nebo 
je přijít zadat osobně. Řádkovou inzerci 
naleznete také on-line na našich webo-
vých stránkách www.lidovydumblovice.
cz – vpravo dole na úvodní straně nebo 
v sekci Blovické noviny.

ČESKÝ ZAHRÁDKÁŘSKÝ SVAZ

Zahrádkáři zvou své členy 
na tradiční podzimní 
členskou schůzi. 

Bude se konat v sobotu 
23. listopadu 2019 od 14.00 hod
v hotelu Panský dům v Blovicích. 

Srdečně zveme členy 
i případné zájemce.

Výbor ZO ČZS Blovice


